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Indkaldelse til samråd med Kultur- og Uddannelsesudvalget torsdag den 18. oktober 2007 kl.

17.00 i mødelokale 2

Kultur- og Uddannelsesudvalget har behandlet EM2007/37 om Ilisimatusarfik. Udvalget ønsker på denne

baggrund at indkalde Landsstyremedlemmet i samråd m.h.p. at modtage uddybende oplysninger vedr.

følgende punkter:

1) Udvalget har bemærket, at de studerendes organisationer KIK og Avalak ikke er blevet hørt om

lovforslaget, hvilket anses som en mangel. Udvalget skal høre, om Landsstyret har rettet op på denne

mangel eller har eventuelle kommentarer hertil.

2) Der lægges op til en ændring af Ilisimatusarfiks øverste styrelsesniveau fra et valgt universitetsråd til en

bestyrelse. Udvalget noterer sig, at en professionel styring prioriteres på bekostning af de studerendes

medindflydelse. Vedlagt er notat fra Ilisimatusarfik med forslag til en model for udpegning og sammensæt-

ning af bestyrelsen (Bilag 1). Hvilke kommentarer har Landsstyret hertil?

3) Ilisimatusarfiks hovedanbefaling til Udvalget er, at der i lovforslaget indskrives en interim-ordning med

en tidshorisont på 5-6 år for at sikre et tilstrækkeligt faglig niveau på alle områder og dermed sikre en

fremtidssikret universitetslov på rette grundlag. Hvilke kommentarer har Landsstyret hertil?

Endelig har Ilisimatusarfik udtrykt sin bekymring for universitets faglige niveau, da der i lovforslaget ikke

indgår krav om faglige bedømmelsesudvalg ved ansættelse af videnskabeligt personale. Hvilke kommen-

tarer har Landsstyret hertil?

4) Hvilke konkrete implikationer vil det have for 2008, såfremt det fremsatte lovforslag ikke vedtages på

nuværende tidspunkt, hvor blandt andet nogle af Ilisimatusarfiks betænkeligheder ikke har fundet en

løsning?

5) Udvalget noterer sig, at Økonomidirektoratet i sit høringssvar har anmodet om, at der indarbejdes

yderligere beregninger og beskrivelser af de økonomiske synergieffekter. Dette er dog ikke sket. Ikke

desto mindre har Økonomidirektoratet i sit 3. høringssvar kun angivet behov for mindre ændringer og

havde herefter ikke yderligere kommentarer. Udvalget må forstå dette således, at der mellem Økonomi-

direktoratet og KIIIP er udarbejdet overslag over de forventede besparelser, som vil blive implementeret
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i bevillingsloven for 2008, såfremt lovforslaget måtte blive vedtaget. Kan Landsstyremedlemmet fremlæg-

ge oplysninger om disse bevillingsændringer?

6) Udvalget finder endelig, at der er et uomgængeligt behov for en langt mere præcis og værdineutral,

alment anerkendt definition på forskningsbaseret uddannelse i lovforslaget. Udvalget ønsker at høre

Landsstyrets definition på forskningsbaseret undervisning, samt anmoder om, at Landsstyret indarbejder

definitionen i lovforslaget.

7) Udvalget har noteret sig IMAKs bekymring vedr. sammenlægning af Inerisaavik og Ilisimatusarfik.

Udvalget har modtaget kopi af korrespondancen herom mellem IMAK og Landsstyret.

• Hvorledes vil Landsstyret konkret sikre de ansattes løn- og ansættelsesvilkår? Udvalget er vidende

om, at Landsstyret i § 32, stk. 4 har skrevet, at ansatte ved de institutioner, der sammenlægges med

Ilisimatusarfik, bevarer deres nuværende løn- og ansættelsesforhold. Denne bestemmelse vil i sagens

natur reelt være af midlertidig karakter, idet der ved det kommende samlede universitet vil opstå

behov for en af faglige, formelt anerkendte meritter følgende lønspredning og ensartning af lønnen

blandt formelt sammenlignelige faggrupper.

• Hvorledes vil der i praksis blive sikret de nødvendige faglige og økonomiske ressourcer til en

forsvarlig opgaveløsning f.s.v. angår den del af Inerisaaviks opgaver, som ikke udflyttes til Ilimmar-

fik? Og hvordan vil Landsstyret sikre disse opgavers løsning hjemmelsmæssigt?

8) Har Landsstyret yderligere kommentarer eller information til udvalget vedrørende lovforslaget?

-------

Kultur- og Uddannelsesudvalget har som målsætning, at et samråd i videst muligt omfang skal tage form

af en politisk drøftelse imellem Landsstyremedlemmet og Udvalget, hvorfor deltagelse af embedsmænd

ønskes begrænset til et nødvendigt minimum. Da der er tale om en mundtlig drøftelse, ønsker Udvalget, at

besvarelsen så vidt muligt tager form at et frit foredrag snarere end en oplæsning af forberedt materiale.

Kultur- og Uddannelsesudvalget ønsker endelig at modtage et notat på grønlandsk og dansk om

foranstående spørgsmål i forlængelse af samrådet. Materialet bedes sendt elektronisk til ahni@gh.gl

umiddelbart efter samrådet.

Med venlig hilsen

Kristian Jeremiassen



Side 3 af 3

Formand for Kultur- og Uddannelsesudvalget


